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Jako třídní učitel, toho času 3.D, jsem byl mile překvapen zájmem mých žáků uspořádat 

školní výlet. Vzhledem k distanční výuce, která probíhala většinu školního roku 20/21 si chtěla 

naprostá většina třídy, i to málo společného času co nejvíce užít a dohromady něco 

podniknout. Původní plán byl přidat se k jiné třídě na dvoudenní výlet „na vodu“, který by byl 

tak malou náhradou za zrušený týdenní turistický kurz. Organizačně jsem měl na začátku jen 

mlhavou představu, jak bude uvedená akce probíhat, o to méně, co vše je potřeba zařídit s 

ohledem k necelým dvěma týdnům, které na celou organizaci zbývaly.  

  
 Ještě nevíme, co nás čeká…  … je potřeba nejdříve „ukořistit“ vybavení.  

  
 Bereme vesty, pádla…  … věci do barelů a jdeme se nalodit.  

Tento typ výletů se na naší škole běžně nepořádá a tak volba lokality vzhledem k 

dostupnosti padla na Malou Skálu. Plán byl během dvou dnů splavit dva úseky řeky Jizery a 

přespat ve stanech v kempu na Malé Skále. Díky absenci zkušeností s vodáckými výlety jsme 

na poslední chvíli zjistili, že není dostatek vody pro splavení horního úseku z Podspálova do 

Malé skály a museli bychom lodě táhnout korytem. Původní plán se tak měnil na poslední chvíli 

a s ohledem na to užít si lodě jsme nakonec sjížděli úsek z Malé skály do Dolánek oba dva dny. 

Půjčovna lodí vyšla vstříc a navíc byla možnost poznat více okolí pěším přesunem.  

  

  



Ráno jsme se přesunuli z České Lípy do Malé Skály objednaným autobusem. Vzhledem 

k nabízeným možnostem hromadné dopravy a její spolehlivosti a skoro 30 účastníkům se tato 

volba ukázala jednoznačnou výhodou. Dopravu stanů a bagáže na večer do kempu zajistil 

přípojným vozíkem náš kolega Jan Štěrba, což velmi zjednodušilo organizaci celé akce. Do lodí 

se tak mohlo jít na lehko bez obav z namočení věcí důležitých pro přespání. Po příchodu k 

půjčovně, která byla doslova v obležení, jsme v davu „ukořistili“ celkem 11 lodí, vesty a pádla. 

Prvním úkolem bylo se seřadit v nádrži nad jezem a poté se pokusit o jeho splavení.   

   
 Ačkoliv léto, voda nebyla zrovna nejteplejší…  …, ale pomalu jsme se nalodili.  

  
 Testování schopností v prostoru nad jezem…  … a příprava na nejtěžší část úseku.  

Vzhledem k nízkému stavu vody bylo sjíždění jezu celkem bezpečnou a relativně 

jednoduchou záležitostí i s malými nebo žádným předchozími zkušenostmi. Hloubka vody tak 

akorát dostačovala pro splavení celého úseku do Dolánek. Různá úroveň zkušeností se potom 

projevila hlavně ve schopnosti držet směr plavby, nenajíždět na mělčiny a předcházet 

případným srážkám s dalšími účastníky. Kánoe byly překvapivě stabilní a nezaznamenali jsme 

žádné ztráty. Velký rozdíl byl v rychlosti plavby. Nejrychlejší stihli celý úsek i o hodinu dříve než 

nejpomalejší. Na konci jsme na sebe však počkali a postupně utvořili opět jednu skupinu.  

  

  



  
Společně před sjezdem jezu.  

  
 Jdeme na to…  …, kapitán jde vždy s lodí…  

  
 …, pohoda…  …, pozor ještě jeden malý…  

  
 …, to dáváme…  … a sejdeme se v Dolánkách.  

  

  

  



Tady by článek mohl končit, ale pro nás byla nejnáročnější část dne teprve před námi. 

Po malém občerstvení bylo cílem se dostat zpět do Malé Skály po vlastních s tím, že poznáme 

zajímavá místa v okolí. Cílem bylo skalní město a vyhlídky do údolí, kde jsme dopoledne 

proplouvali. Slunce začalo pořádně žhnout, a zpětně obdivuji odhodlání všech nevzdat se při 

výstupu. Po malém přesvědčování byl první odměnou skalní labyrint, poté ještě zastavení na 

společné focení a rychle na očekávané vyhlídky. Během jediného dne jsme tak stihli poznat 

velkou část okolí, a i když unaveni, tak na zážitky tohoto dne budeme ještě dlouho vzpomínat.   

  
 I když to tak nevypadá, kdo zažil ví své..  …, ale odměnou byly úžasné výhledy.  

  
 Velikost skalního města byla překvapivá.  Večer v kempu na Malé Skále.  

Na závěr bych chtěl poděkovat všem účastníkům, vedení školy i kolegům za možnost 

zrealizovat tento výlet. I když to bylo organizačně náročné, zvlášť v takto krátkém čase a v této 

době, myslím si, že to opravdu stálo za to. Žákům děkuji za bezproblémový průběh a 

vzájemnou pomoc v kolektivu. Dále Davidu Svobodovi, Vendulce Vorlové a Janu Štěrbovi za 

pedagogický dozor na této akci i zajištění dopravy vybavení a všem ostatním, kteří se na 

realizaci výletu podíleli. Rád jsem s Vámi všemi strávil dva pohodové dny a možná opět něco 

podnikneme v podobném duchu.  Ing. Michal Michna, autor  

  

  


